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Toelichting vragensteller

De PvdA-fractie is doordrongen van het feit dat de energietransitie grote

landschappelijke gevolgen heeft. Deze constatering maakt het des te noodzakelijker

om de vormgeving van het nieuwe ‘energielandschap’ zo zorgvuldig mogelijk te doen. 

De Gemeente Korendijk heeft onlangs (6-3-2018) een omgevingsvergunning verleend

voor een ‘zonnegaarde’. 

Het ‘Kwaliteitsteam Hoeksche Waard’ vindt dit plan echter onwenselijk. ‘Vanuit de

huidige landschapswaarde is het initiatief dan ook niet verdedigbaar. Het vormt een te

veel op zichzelf staande incident en ontwikkeling om te kunnen spreken van een

nieuw en samenhangend geheel met de omgeving.’

In de VRM staat: ‘Omdat zonnevelden een relatief nieuw fenomeen zijn, wil de

provincie experimenteerruimte bieden voor zonne-initiatieven buiten bestaand

Stedelijk en dorpsgebied. Daarbij gaat de voorkeur uit naar initiatieven waarvan de

plek nog niet exact is bepaald en er ruimte is om te zoeken naar de juiste plek voor

het initiatief afhankelijk van de lokale situatie. Bij voorkeur ligt het experiment op

locaties waar op termijn een andere functie is voorzien, maar waar die bestemming

om diverse redenen vooralsnog niet wordt gerealiseerd.’

 

1. Biedt de VRM ruimte aan gemeenten om zelf een afweging te maken over de

ruimtelijke inpassing van zonnevelden?

 

Antwoord

In de huidige VRM (december 2016) wordt een restrictief beleid ten aanzien van

nieuwe zonnevelden gehanteerd. In een provincie waarin onbebouwde ruimte een

schaars en waardevol goed is, is een terughoudende benadering in die open ruimte

op zijn plaats, in combinatie met een stimulerende benadering voor de bebouwde

ruimte.

 

Binnen het bestaand stads- en dorpsgebied ligt de verantwoordelijkheid voor de

plaatsing van zonnepanelen bij de gemeenten.
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In het buitengebied gaat de voorkeur van de provincie uit naar meervoudig

ruimtegebruik door benutting van bebouwing, agrarische bouwblokken, infrastructuur

en voormalige stortplaatsen. Bij plaatsing worden richtlijnen vanuit ruimtelijke kwaliteit

in acht genomen.

 

Zonnevelden zijn een relatief nieuw fenomeen, daarom wordt onder de huidige VRM

experimenteerruimte geboden voor zonne-initiatieven buiten Bestaand Stads en

Dorpsgebied (BSD). Een experiment wordt ingericht uitsluitend in overleg met de

provincie en na de benodigde toestemming van de provincie.

 

In de Hoekse Waard zijn overigens afgelopen jaar ook ateliers georganiseerd als

onderdeel van het traject om te komen tot een regionale energiestrategie. De regio is

hierdoor bewust geworden van de ruimtelijke impact van de energietransitie. De

komende maanden brengen wij de resultaten van dergelijke regionale ateliers in

beeld. De bevindingen worden een onderdeel van het maatschappelijk gesprek

(aangekondigd in GS brief ‘Bouwstenen voor maatschappelijk gesprek Ruimte en

Energie’). Samen met een advies van de Provinciaal Adviseur Ruimtelijke Kwaliteit

(PARK) zullen wij dan werken aan de doorontwikkeling van ontwerpprincipes vanuit

provinciaal perspectief. 

 

2. Is de door Korendijk verleende omgevingsvergunning tot stand gekomen in overleg

met de provincie?

 

Antwoord

De provincie was in overleg met initiatiefnemer Unisun en de gemeente over de

mogelijkheid van dit zonneveld als experiment en onder voorwaarden van ruimtelijke

inpassing. Unisun trok zich echter bij brief van 18 oktober 2017 officieel terug uit dit

project vanwege financiële overwegingen, waarna de gesprekken met betrokken

partijen zijn beëindigd. 

In 2018 kregen wij onverwacht per brief (16 januari 2018) van het adviesbureau GeNie

het verzoek in te stemmen met een (gewijzigd) experimenteel zonneveld bij Kleinjan,

waarna het gesprek hierover met gemeente en een nieuwe initiatiefnemer zijnde

HerBo Groenleven BV weer opgepakt is.

In een antwoordbrief aan GeNie - in kopie aan de gemeente Korendijk en HerBo

Groenleven BV - hebben Gedeputeerde Staten aangegeven wat de insteek is van een

mogelijk vervolggesprek. Deze brief is als bijlage toegevoegd bij deze beantwoording.

De gemeente heeft de omgevingsvergunning verleend onder andere onder de

voorwaarde dat: “het project mag pas worden gerealiseerd nadat de provincie Zuid-

Holland schriftelijk met het project heeft ingestemd als experiment op basis van het

programma Ruimte behorende bij de Visie Ruimte en Mobiliteit (paragraaf 4.4).” Wij

waren verrast door de snelheid waarmee de gemeente de vergunning wilde verlenen

en wij hebben er op aangedrongen dat onder andere deze zin in de vergunning werd

opgenomen.
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3. Voldoet de locatie van de Zonnegaarde uws inziens aan de criteria voor

‘experimenteerruimte’ zoals verwoord in de VRM? Zo ja, op grond van welke

overwegingen? Zo nee, op grond van welke overwegingen?
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Hierover is nog geen uitsluitsel te geven. Over de aan het experiment hangende

onderzoeksvragen en de landschappelijke inpassing is in een eerder traject ambtelijk

gesproken. Naar aanleiding van het hernieuwde initiatief is  nader overleg nodig om te

kunnen bepalen of dit initiatief voldoet als experiment met in achtneming van een

goede ruimtelijke ordening en landschappelijke inpassing. 

 

4. Bent u met ons van mening dat het ontbreken van criteria voor zonnevelden in de

Verordening Ruimte een leemte is die spoedig moet worden aangevuld? Zo nee,

waarom niet, Zo ja, wanneer kan PS een voorstel verwachten?

 

Antwoord

Ja, in de lopende actualisering van de VRM wordt meer - maar beperkt -  ruimte

geboden voor zonnevelden. Nieuw benoemde categorieën zijn dorps- en stadsranden,

zonnevelden in glastuinbouwgebieden en combinatie van zon en wind. Het beleid voor

zonnevelden is verder uitgewerkt en geduid in het Programma ruimte. De

mogelijkheden voor experimentele zonnevelden worden in deze actualisering beperkt

tot écht innovatieve projecten (meervoudig ruimtegebruik en innovatieve opslag).

Op 30 mei 2018 stellen Provinciale Staten de actualisering van de Visie ruimte en

mobiliteit 2018 vast. In het Programma ruimte is opgenomen dat de provincie een

handreiking opstelt waarin inrichtingsprincipes inzake zonnevelden en ruimtelijke

kwaliteit nader worden uitgewerkt. 

Den Haag, 7 mei 2018           
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